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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Torsdag d. 8/2 2024 kl. 17:30-20:30 lokale A1-04.01 
 
 

 
Tilstede: 84 (inkl. 2 over zoom) 
Referent: Jamilla Bach Jepsen 
 

1. Formalia – 17.30 
▪ Godkendelse af dagsorden: godkendt 
▪ Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde: godkendt 

 
2. Orientering fra DDD ang. SU-udspil v. DDD-formand Hanne Knude Palshof – 17.35-17.50 

Gæst Hanne Knude Palshof fortæller om de nye SU-regler og hvordan DDD ønsker at støtte VMF 
og veterinærstuderende i deres politiske kamp.  

- Nye SU-regler træder i kraft per sommer 2025. Får betydning for de nuværende 
studerende, som ikke færdiggør kandidat før 2025. Alle har stadig 64 klip, men ikke de 12 
ekstra klip, som førhen har været givet. Studerende kan i stedet optage flere SU-lån. 

- Medmindre den studerende forventer at kunne færdiggøre på normeret tid, bliver de 
berørt. 

- DDD ønsker ikke, at de studerende bliver for hårdt presset under studiet, således de får 
det svært, når de kommer på arbejdsmarkedet. 

- DDD mener ikke, det kan forventes at veterinærstuderende færdiggør studiet på 
normeret tid.  

- Da reglerne er trådt i kraft, er kampen mod tiltaget egentlig ”tabt” for nu. Reglerne kan 
igen ændres efter denne regeringstid. Derfor opfordrer DDD de studerende til at fortsætte 
kampen i den politiske debat, for at ændre forslaget til næste regeringstid.  

- Selvom kampen ikke ændrer de nye SU-regler som gælder for nuværende 
studerende, kan kampen medføre ændringer i SU-regler for fremtidige 
studerende. Det er vigtigt at kæmpe for kommende studerende og ikke kun egen 
studietid. 

- Derudover, er det ikke sikkert, at de sparede penge som regeringen lover til 
forbedring af uddannelser overhovedet går til veterinæruddannelsen. Derfor kan 
veterinærstuderende ende med ikke at vinde noget i denne sag.  

- DDD har ikke samme mulighed for at være aktivistiske som studerende. Det er derfor de 
studerende, som skal tage kampen op. DDD vil rigtig gerne støtte de studerende og står til 
rådighed med deres midler.  

- DDD anbefaler, at veterinæruddannelsen slår sig sammen med andre uddannelser, 
herunder KU, studenterrådet mm.  

- Alle studerende opfordres til individuelt at tage del i kampen. VMF fortsætter også 
kampen.  
 

Debat 
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- Spørgsmål til DDD, om de vil komme med en neutral udtalelse og støtte de studerende 
åbenlyst i samfundet? DDD giver udtryk for, at det vil de meget gerne. DDD tilbyder deres 
kommunikationsarbejdere ifm. at skrive et brev til politikerne, hvis de studerende ønsker at 
sende et.  

- DDD opfordrer til, at de studerende lægger vægt på den lave arbejdsløshed specielt lige efter 
endt studie og dermed deres tid på arbejdsmarkedet. Uddannelsen er i forvejen meget kort og 
kompakt, og derfor er det meget betydningsfuldt, hvis de studerende også presses økonomisk. 

- Salen adspørges, om de ønsker at støtte op om kampen for SU. Der udtrykkes klart ja, og 
følgende argumenter nævnes: 

o Vigtigt at tage kampen op grundet de psykiske påvirkninger, der er på studiet. 
o For mange veterinærstuderende har det stor betydning før de søger ind, at det har 

været økonomisk muligt at bruge 4 år på bacheloren, grundet studiets hårdhed. Dette 
kan ikke længere lade sig gøre jævnfør de nye SU-regler.  

o 50% optages på kvote to og kan have studeret inden, hvormed de allerede har 
opbrugt SU klip til bacheloren. Derfor rammes de ekstra hårdt.  

o Studiet indebærer meget obligatorisk undervisning. Man kan derfor ikke gå glip af 
undervisning. Det er derfor essentielt, at de studerende har mulighed for at skubbe 
fag, så de undgår stress mm. 

o Studiet har stor timebelastning, hvilket gør det svært at have et job ved siden af 
studiet. Det kan være meget problematisk, hvis overhovedet muligt, at indtjene nok 
penge til at dække den fjernede SU.  

 
 

 
3. Sekretariatet informerer – 17.50 – 18.00 

Julemøde med Københavns dyrlægeselskab  
- Afholdt den 7/12 2023. Vellykket arrangement. 

 
Adgang til rådet er ændret 
- SCIENCE rådet har bestemt, at det kun er dem med fast kontor på rådet, som får adgang året 

rundt. Dvs. kun VMF-sekretariatet og ikke underforeninger. Underforeninger skal derfor 
aflevere nøgler. SCIENCE rådet argumenterer for, at VMF generelt har haft mere adgang til 
rådet end andre foreninger gennem tiden, hvilket de ikke mener bør gælde fremadrettet. VMF 
har kæmpet for at beholde de forhenværende vilkår, men uden held.  

- Løsningen bliver, at for at komme ind på rådet skal underforeninger skrive til SCIENCE rådet, 
hvorefter de er forpligtet til at komme og lukke jer ind med nøgle og kort. VMF har gjort 
SCIENCE rådet opmærksom på, at det formentlig bliver besværligt for dem selv, grundet den 
store aktivitet hos underforeningerne.  

- Underforeninger kan søge om at få tildelt et skab og hængelås af SCIENCE rådet. Skab og 
hængelås er tilgængeligt 10-17 i hverdage. Underforeninger kan også have deres ting stående 
på VMF’s kontor, der er dog meget lidt plads. 

- SCIENCE-rådet kontaktes på: kontakt@scienceraadet.dk. Deres kontortid er tirsdage kl. 12-
13. 

- CC gerne VMF-mailen (VMF@studmedvet.dk), når I som underforening skriver til SCIENCE 
rådet, så VMF kan støtte op i jeres argumentation for at være der. SCIENCE rådets  svartid er 
max 5 hverdage.  

mailto:kontakt@scienceraadet.dk
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Nyt mail system  
- Burde fungere godt nu.  
- Underforeninger opfordres til at få sat deres events og arrangementer ind i kalenderen på 

VMF-hjemmesiden, så der undgås overlap. Dette gøres ved at sende besked til 
udvalgskoordinatoren. 

- Debat i plenum: Kan der også ligges tværfaglige arrangementer ind i kalenderen, fx smedien, 
så det ikke kun er vet.med.stud. arrangementer? Dette tages op i sekretariatet men tænkes 
muligt. 

 

Introdag på kandidaten  
- Afholdes lørdag den 7/9 2024 for studerende, som starter på kandidaten 2024.  
- VMF ønsker at samle en arbejdsgruppe, som kan afvikle og planlægge arrangementet. Alle 

medlemmer opfordres til at kontakte Laura Emilie Lillelund Eriksen (Facebook eller 
inforansvarlig@studmedvet.dk) ved interesse.  

- Formålet med introdagen er at lave en rustur-dag for studerende som starter på kandidaten. 
Bl.a. for at imødekomme de mange løsgængere som holder pause. Hermed kender man som 
studerende forhåbentligt nogle medstuderende når man starter, hvilket kan forbedre starten.  

 
Fremtidige planer  
- A-vej den 23/2 med VMF, IVSA og underforeninger bag baren 
- Åben Hus KU SUND den 29/2 
- Åbent HUS AU Viborg den 2/3 
- Åbent morgenmøde hvor medlemmer kan snuse til hvordan det er at sidde i sekretariatet. 

Dato og information følger. 
 

Update fra DDD  
- Snart kandidatdag afholdt den 7/12 2023 
- VMF har afholdt møde med ADO den 12-13 januar 2024 

- Husk, at man som kan studerende kan kontakte ADO ifm. studiejob og 
lønforhandling mm.  

- ADO’s begivenheder kan findes på DDD og VMF’s facebook. 
 

4. Update fra SVH – 18.00 – 18.05 

Differentieringer - Vedvarende store problemer med oppositionen. Har man været ramt af 
problemer med differentieringer opfordrer VMF til, at man søger dispensation. Der er indsendt et 
langt dokument fra studerende Michelle Hunderup m.fl. til studienævnet. Dokumentet kritiserer 
bl.a. de mange problematikker, men kommer også med løsninger i håbet om, at der snarligst 
ændres noget. 

KUM - Rykker ned på bacheloren ifm. den nye studieordning som følger årgang 2025. Gennemført 
KUM-kurset er et krav for at blive optaget på kandidaten 2028. Starter man på kandidaten i 2028 
skal man derfor have en 2025 bachelor for at blive optaget. Bliver man forsinket, kan de 

mailto:inforansvarlig@studmedvet.dk
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studerende derfor ende med at stå med en bachelor, der ikke er adgangsgivende for kandidaten. 
KUM kan ikke være sit eget kursus grundet ECTS-regler.  

Eksamen - Der er budgetteret med, at der skal laves en undersøgelse af studiets eksamensformer 
med henblik på at optimere eksamenerne, da de pt. ikke er optimale. Det kræver netop et studie 
før, der kan ske ændringer.  

Dimensionsfest - Er ikke planlagt. Bliver først per næste år (2025). Kommer til at foregå på 
campus. Tanker om en sommerfest på plænen foran anatomibygningen. 

 

5. Genopretning af VMF’s økonomi –18.05-18.30 

VMF har over flere år haft strukturelt underskud, som har været dækket af egenkapital. Krav om 
justering ellers formegentlig opbrugt egenkapital ved udgang af regnskabsåret 2025/2026. 

Til RSV den 21/9 september blev følgende procesplan godkendt: 

 

Få ændringer i forslagene som blev sendt ud til medlemmerne inden dette RSV - Grundlæggende 
samme forslag + 3 nye. Mere realistisk at regne ud fra gennemsnit af medlemmer over de sidste 5 
år i stedet for at tage udgangspunkt i medlemsantallet i 2023. Forslag er derfor rettet til 
budgettering med 983 medlemmer i stedet for 1035 medlemmer.  
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Følgende forslag blev præsenteret:

 

 

 

Kommentar: Dette forslag er et eksempel på, hvis der ikke ændres kontingent men skæres i 
diverse puljer til underforeninger (event, galla, rus-ture, NVM mm). Forslaget kan ikke stemmes 
på, fordi overskuddet er så lavt og dermed urealistisk. Bl.a. pga. risiko for at forsikring stiger, 
hvormed VMF igen vil være i underskud. 
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Kommentar: Der er længe ikke blevet uddelt alle 150.000 kr. fra Medlems- og Kongrespuljen. Det 
kan diskuteres, om det er problematisk at skære i denne. Pengene er dog ofte ikke uddelt fordi 
folk ikke opretholder kravene til ansøgning, hvormed der har været mange afslag. Det kunne 
argumenteres for, at der fremtidigt vil blive uddelt flere penge end tidligere, da det er gjort mere 
tydeligt, hvordan man ansøger korrekt.  
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 Diskussion  

- VMF medlemsantal er stigende. VMF har ligget omkring de 1000 medlemmer de 
sidste 8 år.  

- Underforeningernes får svært ved at spørge om øget tilskud, hvis overskuddet er 
for lavt. 

- Pris på forsikring - Daniel Hjort har forhandlet med Købstadens Forsikring. De vil 
gerne give en stabil forsikring som ikke ændres uforudset. Forsikringen fås meget 
billigt gennem DDD/VMF ift. hvad man som studerende selv kan forhandle sig til.  

- Mange medlemmer giver udtryk for, at de ikke kender til forsikringen og altså 
ikke bruger den.  

- Opveje at de penge der øges i kontingent på nogle af forslagene, måske kan 
bruges på at få sin egen forsikring.  

- En vare er kun så godt som sin pris - det er ligegyldigt hvor billigt forsikringen er, 
hvis ikke den dækker medlemmerne ordentligt. VMF bør i stedet prioritere 
pengene til sine medlemmer og støtte dem i fx udrejse og studieoplevelser og ikke 
forsikring. 

- Hvad skal VMF egentlig være for sine medlemmer? VMF bør som 
studenterforening tilbyde at skabe et godt studieliv, arrangementer for de 
studerende, ligge til baggrund for mindeværdige øjeblikke og lignende. Ikke 
forsikring.  

- Sekretariatet mener, at det er favorabelt med stort overskud ved at fjerne 
forsikringen. Der er ikke fuld enighed i sekretariatet.  

- DDD-formand opfordrer os til at beholde forsikringen, for at beskytte de 
veterinærstuderende, som ikke selv har råd til en forsikring. 
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6. Fællesspisning – 18.30 – 19.00 

 

7. Afstemning om VMF’s økonomi – 19.00 – 19.05 

Afstemningsforløb: Afstemning via google analyse. Tilmelding ved indtastning af email, hvormed 
hvert medlem kun kunne stemme en gang. Der kunne stemmes på forslag 1-6. Alle forslag kunne 
vælges på samme tid. 

Resultat:

 

Forslag 1 vedtages 

Alt data er ryddet grundet GDPR. 

Forslaget skal skrives ind i vedtægterne og skal dermed igen stemmes igennem til næste Ordinær 
Generalforsamling i oktober 2024. Opfordring til at alle, der har stemt til dette RSV-møde også 
deltager i Generalforsamlingen. 

 

8. Update fra Akademisk Råd – 19.05 – 19.15 

Budgettering i SUND vil blive diskuteret snarest. 

 

9. Update fra SUND fakultet – 19.15 - 19.25 
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Studenterforum – Er et åbent forum hvor alle er velkomne. Prodekanen sidder med. I går blev der 
diskuteret krænkelser. Der har været 26 anmelder på hele SUND-fakultetet, hvilket er højere end 
normalt. Én anmeldelse under veterinærmedicin. Svært at vide årsag til stigning i anmeldelser; 
Tanker om det skyldes, at man generelt har bedre viden om, at man kan og hvordan man 
indberetter krænkelser, eller at der reelt set foregår flere krænkelser. Krænkelser tages seriøst af 
fakultetet og har man oplevet noget, opfordres man til at kontakte studenterforum. 

Rustiden – Der kommer nye retningslinjer for rustiden. Veterinærstuderende kæmper pt. for at 
beholde flere af de nuværende forhold. De nye retningslinjer gælder forhåbentlig først sommer 
2025 og ikke 2024.  

 

10. Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer – 19.25– 19.45 

Undervisningsudvalg 

IKV 

Pt. diskuteres alternative differentieringer. Rotationerne er der ikke lagt en plan for, da de ikke 
vidste, at der var problemer. 

 

IVH 

Afholdt møde i januar med underviserne. Der blev gennemgået biomedicin-differentiering, og 
givet stor ros for sammensætning. Det blev nævnt for underviserne, at VMF ønsker at afholde en 
studiecafe for løsgængerne som starter kandidat og hvilken rolle underviserne kan spille i dette. 
Underviserne svarede, at det ville de tænke over. 

Farmakologi gøres mildere. IVH vil nu også kigge på ændringer i anatomi.  

 

IVSA - Udveksling med Sydkorea og symposium i Indonesien 

Exchange i Sydkorea – har været en god tur for de deltagende. Lang exchange på 10 dage, flere 
valgte at forlænge deres ophold udover exchangen enten før eller efter. 

Symposium i Indonesien – Amalie Bang fra IVSA-sekretariatet har været afsted til et fantastisk 
arrangement.  

Exchange til Toulouse - Kommende Exchange til Toulouse, Frankrig i maj måned. Tilmelding 
åbner snarest.  

Kongres i Peru – Kommende IVSA global kongres i Peru. Mere info findes på IVSA’s Denmarks 
instagram og Kongressens egen instagram. Alle opfordres til at melde sig til. 
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11. Godkendelse af Galla-Budget og regnskab – 19.45 - 19.55 

Godkendelse af regnskab 2023 og budget 2024: 
- Madpost 2023 gået over budget. 
- Underskud på ca. 9000 kr. Egenkapital pt. 53.116 kr. 
- Budgettering 2024: 

- Budget for barpost øges.  
- Ønsker at beholde pris på garderobe ift. indtjening på gallaaftenen. Forventer at 

kunne sælge flere shots til næste galla. Forventer at tjene mere på selve 
gallaftenen i 2024. 

- Forventer først at tage stilling til evt. prisstigning på billetpris ud fra indkomne 
sponsorater.  

- Håber på ca. 4000 kr. i overskud for regnskabsåret 2024. 
- Uforudsete udgifter i 2023 (vagter, rengøring, løn af køkkenpersonale) er med i 

regnskabsåret 2024. Derfor fremstår budgettet højt, da den omhandler både 2023 + 2024 
regnskabet.  

- Ingen kommentar fra kasser, revisor eller plenum. 
 

Regnskab og budget godkendt 

 

12. Godkendelse af Input-Budget og regnskab – 19.55 - 20.05 

Godkendelse af regnskab 2023 og budget 2024: 
- Modtog fejlagtigt 5000 kr. fra DDD, som skulle være sendt til rustur. Disse er tilbageført. 
- VetISearch betalte deltagergebyr to gange. 1x deltagergebyr er tilbageført. 
- Budgettere med at hæve deltagergebyr per 2024 

- Hæve fra 5000 kr. (2023) til 6000 kr. (2024) 
- Der er stor efterspørgsel fra virksomhederne om at deltage 

- I år (input 2023) har indtægten været på 110.000, hvor deltagergebyr udgør 80.000. 
Forventer deltagergebyr dækker 96.000 i 2024. 

- Posten PR fjernes per 2024, da der længe ikke har været anvendt penge til PR. 
- SUND-puljen er ansøgt 2 gange. Der budgetteres ikke med sponsorat som sædvanligt. 
- Positive renter fra banken i år. Budgetterer med muligt gebyr til banken i 2024.  
- Input har haft mange indtægter i 2023 ift. udgifter. Forplejning er årsag til, at der skal 

betales meget moms. 
- Overskud til VMF fra 2022 er ikke blevet overført. Input overfører i år 2024 100.000 kr. til 

VMF. Der overføres ikke fulde 130.000, da det vægtes at have egenkapital, som kan dække 
udgifter der opkræves før indbetaling af deltagergebyr. 

- Ingen kommentar fra kasser, revisor eller plenum. 
 
Budget og regnskab godkendes 
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13. Status yngste årgang – 20.05 – 20.15 

Det går godt. Årgangsrepræsentanter har haft møde med underviserne tirsdag d. 6/2 2024. 
Underviserne har rettet op og ændret en del efter ønske fra de studerende, hvilket har været 
meget tilfredsstillende. Årgangsrepræsentanterne har også opstartet dialog med de undervisere, 
hvor der har været flest uenigheder. 

Årgangen klager over manglende tydelighed af læringsmål. Især ift. pensumlister og hvad man 
egentlig skal kunne som studerende. Underviserne svarer dem oftest med, at det skal man som 
studerende selv finde ud af og det er en del af universitetsuddannelsen. Der gives udtryk for, at 
dette ikke er et tilfredsstillende svar for de studerende. 

Eksamenerne i januar viste normalt gennemsnit og dumpeprocent mm.  

 

14. Up-coming fra øvrige årgangsrep. – 20.15 – 20.25 

Årgang ’22: 

Har været til eksamner i infektionsmikrobiologi og immunologi/speciel patologi. Flere har 
dumpet infektionsmikrobiologi end normalt, samt lidt lavere gennemsnit. Underviserne 
bekræftede at bakteriologidelen var sværere end den burde være, samt at de havde lavet fejl i 
sættet som gjorde det svært at forstå nogle spørgsmål.  

Årgangen havde efterspurgt et infektionsmikrobiologi eksamenssæt, som de kunne øve sig på. 
Dette har ikke tidligere været tilgængeligt. God feedback på dette fra årgangen, hvilket betyder at 
underviserne har sagt, at det vil de gøre fremover. Årgang ’23 opfordres til at holde underviserne 
op på dette. 

Årgangen er spændt på farmakologi ift. de nye ændringer. Årgangsrepræsentanterne har kontakt 
med Lisbeth Høier (kursusanvarlig) ift. at holde dem op på ændringerne. 

 

Årgang ’21:  

Årgangen har fået svar fra kurset Besætning og Folkesundhed. Mangler svar fra kurset Special 
Patologi. Årgangen er så småt i gang med bachelorprojekt. Årgangsrepræsentanterne fra årgang 
’21 holder begge 1 års pause efter 6. semester og derfor opfordres andre studerende fra årgang 
’21 til at overtage posterne.  

 

Årgang ’20: 

Årgangen har været igennem MKR. Gået rigtig godt med en beståelsesprocent på 92% på MKR 
smådyr.  
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De studerende er på rotationer eller holder pauser. Glæder sig til at skulle lave praktiske ting. 

 

Årgang ’19: 

Stort cirkus ifm. rotationernes eftertilmelding. Årgangen opfordrer kommende årgange til, at 
man efter samtale med studievejledningen, får alt hvad de siger på skrift, da deres vejledning har 
vist sig gentagne gange at være forkert, hvilket har været meget problematisk for adskillige 
studerende. Det har medført meget frustration fra studerende, som pga. fejlagtig information fra 
studievejledningen, har troet de kunne holde pause og derefter nemt tilmelde sig rotationerne, 
hvilket ikke har kunne lade sig gøre. Årsagen forklares at være pga. nyansat administration.  
Katrine Bülow (forperson VMF) tager det med til næste VetSchool møde.  

Opdatering fra studerende som er startet på differentieringen; One health - mange delte 
meninger om kurset. Kurset er evalueret og vil blive ændret. Kurset vil ændres yderligere ifm. den 
nye studieordning.  

 

Årgang ’18: 

Ingen opdatering 

 

15. Eventuelt – 20.25-20.30 

VMF-event – Der kommer mange nye events i blok 3. VMF-medlemmer opfordres til at finde dem 
på Facebook og til at tilmelde sig. Event byder bl.a. på emner som kvægaften, katteadfærd, 
grisene i fokus, tandpatienter, dyrlægens dilemma mm. Husk, at man skal tilmelde sig på linket og 
ikke kun på Facebook begivenheden. 

SUND-puljen – den åbner nu per 1 marts og lukker igen 1 april. Send ansøgning afsted nu. 

Rus-koordinaterne – Der vil ske en del navneændringer. Det kommer til at hedde tutor og ikke 
vejleder. Nuværende tutorer vil i stedet hedde studentermentor. Det hedder hyttetur og ikke 
rustur længere.  

 
 
 


